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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-08-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 241

Svar på mot ion om One Tonne Life från Tobias
Smedberg (V)

KSN-2022-00274

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022 att kommunfullmäktige
uppdrar till kommunstyrelsen att utveckla och genomföra ett försök att få ner
koldioxidavtrycket till ett ton per person och år i ett flerfamiljshus.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 14 juni 2022
Bilaga, Motion om One Tonne Life från Tobias Smedberg (V)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Svar på motion om One Tonne Life från Tobias 
Smedberg (V)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 
Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022 att kommunfullmäktige 
uppdrar till kommunstyrelsen att utveckla och genomföra ett försök att få ner 
koldioxidavtrycket till ett ton per person och år i ett flerfamiljshus.  

Beredning 

Ärendet har beretts av Uppsalahem AB och kommunledningskontoret. 

Föredragning 

För Uppsalahem är klimatfrågan i fokus och sänkta klimatutsläpp är ett av bolagets 
fyra övergripande, långsiktiga mål.  

Uppsalahem har sedan många år arbetat med att förbättra de direkta utsläppen och 
den inköpta energin. Bolaget har ställt om fordonsflottan och värmepannorna till 
fossilfritt bränsle, minskat energianvändningen och ställt krav på energi med låg 
klimatpåverkan. Detta har kraftigt sänkt klimatutsläppen.  

Uppsalahems nuvarande klimatmål säger att utsläppen ska minskas med 14 procent 
per år och då inkluderas även indirekta utsläpp i det som kallas för Scope 3, det vill 
säga andras utsläpp som bolaget har möjlighet att påverka. Det innebär att bolagets 
klimatmål även omfattar kontrakterade entreprenörers och leverantörers utsläpp, som 
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till exempel byggmaterial och transporter, men även hyresgästers utsläpp från till 
exempel avfall och mobilitet.  

Uppsalahem har även tidigare arbetat med att minska hyresgästernas klimatutsläpp. 
Liksom motionären inspirerades också Uppsalahem av projektet One Tonne Life från 
2011, och i samarbete med bland andra ICA genomfördes under 2015 projektet 
Klimaträtt då de boende i flerfamiljshuset Frodeparken i centrala Uppsala fick vara 
med i ett innovativt samarbete med målsättningen att minska klimatpåverkan inom 
boende, mat, transport och övrig konsumtion.  

De erfarenheter som Uppsalahem fick från projektet har bidragit till det fortsatta 
klimatarbetet och var även en anledning till att bolaget tillsammans med bland andra 
Uppsala kommun, Svenska kyrkan, Studiefrämjandet och Svalna genomförde 
projektet Klimatlätt under 2019 till 2020. I Klimatlätt ingick flera olika insatser riktade 
mot att skapa engagemang och leda till konkreta minskningar av klimatavtrycken hos 
Uppsalas invånare. 

Uppsalahem har efter Klimaträtt och Klimatlätt fortsatt arbetet med kommunikation, 
engagemang och beteendefrågor. Bolagets uppsatta mål för minskat klimatavtryck 
inkluderar det som kallas för Scope 3, indirekta utsläpp som bolaget har rådighet att 
påverka. Uppsalahems hyresgästers klimatutsläpp är en stor del av de indirekta 
utsläppen och en viktig fråga att arbeta vidare med. För att åstadkomma förändring 
och få bästa resultat är det ett måste att samarbeta och Uppsalahem är öppna för nya 
projekt och samarbeten.    

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 14 juni 2022 
• Bilaga, Motion om One Tonne Life från Tobias Smedberg (V) 
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                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2022-01-31 

 

Sänk klimatavtrycken – låt Uppsalaborna 
leva ”ett ton-livsstilen” 
 

Koldioxidutsläppet per invånare i Uppsala län uppskattas till ca fyra ton om året. Om 
alla hade samma klimatpåverkan som vi i Uppsala skulle jordens resurser inte räcka 
till. Det internationellt uppmärksammade projektet One Tonne Life visade 2011 hur en 
familj kunde leva ett vanligt liv samtidigt som de försökte få ner sitt utsläpp till ett ton 
koldioxid per person. 
 
Projektet har beskrivits som före sin tid. Det tråkiga är att det inte alls var det. Tio år senare 
har vi fortfarande ett brådskande behov av att få ner allas vårt koldioxidavtryck.  
 
Genom att vara initiativtagare till ett liknande projekt i flerfamiljshus kan Uppsala kommun 
bidra till att innovativa lösningar för klimatsmarta hus och levnadssätt tas fram. 
 

Där One Tonne Life fokuserade på kärnfamiljen i villan vill vi att projektet utvecklas till att 
involvera ett flerfamiljshus.  Att bo i flerfamiljshus ger i sig självt goda möjligheter till att leva 
klimatsmart, någonting som projektet kan dra fördel av, samtidigt som många fler uppsalabor 
involveras i försöket med att dra ner sina utsläpp.  
 
Ett experimentprojekt kommer inte rädda klimatet men kan mycket väl leda till att innovativa 
lösningar arbetas fram som ett resultat. Lösningar som sedan kan implementeras i andra 
flerfamiljshus i kommunen och i hela landet. Vi vill att Uppsala som en kommun med höga 
klimatambitioner blir initiativtagare, men för att försöket ska lyckas behövs självklart att flera 
parter är villiga att ingå, allt ifrån byggbolag till energi- och livsmedelsaktörer. 
 
Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet på: 

 
att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att utveckla och genomföra ett försök att 
få ner koldioxidavtrycket till ett ton per person och år i ett flerfamiljshus.  
 
 

 

 
Tobias Smedberg (v)   
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